
Protokół Nr 1/14 

z posiedzenia Komisji Budżetu 

odbytego w dniu 12 grudnia 2014 r. 
 

 

Pierwsze posiedzenie Komisji Budżetu otworzył Pan Stanisław Pokorski – radny, 

który do czasu wyboru przewodniczącego komisji przewodniczył obradom. Na wstępie 

powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu. 

W dalszej kolejności stwierdził kworum niezbędne do obradowania i przedstawił 

zaplanowany porządek obrad, który przedstawia się następująco: 

 

1. Wybór Przewodniczącego komisji. 

2. Wybór Zastępcy Przewodniczącego komisji. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie wysokości podatków lokalnych na 2015 r. 

4. Ustalenie planu pracy komisji na 2015 r. 

5. Sprawy bieżące i różne. 

 

Do przedstawionego porządku obrad nie zgłoszono uwag. 

 

Ad. 1 

Przystępując do realizacji pierwszego punktu obrad prowadzący obrady radny S. Pokorski 

poprosił o zgłaszanie kandydatur na funkcję Przewodniczącego. 

Jako pierwszy radny Henryk Morawski zagłosił kandydaturę radnego Sławomira Stępnika. 

Powyższa propozycja poparta została przez pozostałych radnych. 

Wobec braku innych propozycji oraz z uwagi na to, iż radny S. Stępnik wyraził zgodę na 

kandydowanie przeprowadzono głosowanie. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania, przy 4 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym 

się” (radnego S. Stępnika) Przewodniczącym komisji został radny S. Stępnik. 

 

Ad. 2 

W kolejnym punkcie obrad Przewodniczący Komisji poprosił o zgłaszanie kandydatur do 

pełnienia funkcji Zastępcy Przewodniczącego komisji. 

Do pełnienia tej funkcji radny H. Morawski zaproponował kandydaturę radnego Waldemara 

Graczyka, który wyraził zgodę na sprawowanie tego stanowiska.  

Wobec braku innych propozycji, przeprowadzono głosowanie, w wyniku którego na Zastępcę 

Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych 4 głosami „za”, przy 1 głosie 

„wstrzymującym się” (radnego W. Graczyka) wybrany został radny W. Graczyk. 

 

Ad. 3 

W dalszej części obrad członkowie komisji podjęli dyskusję nad projektem uchwały 

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowaną jako podstawę ustalenia podatku 

rolnego na obszarze Gminy Widawa w 2015 roku. 

W trakcie tej polemiki rozpatrywano propozycje obniżenia proponowanej we wspomnianym 

powyżej akcie stawki o 2 zł bądź 3 zł. Ponadto zwrócono się do Pani Doroty Słowińskiej – 

Skarbnik Gminy o przedstawienie skutków finansowych, jakie wywołane zostaną tą zmianą. 



W odpowiedzi na powyższe Skarbnik Gminy wyjaśniła, iż opierając się na dotychczasowych 

danych będzie to, w pierwszym przypadku około 20 tys. zł oraz w drugim około 30 tys. zł. 

Odnosząc się do powyższej wypowiedzi Pan Michał Włodarczyk – Wójt Gminy dodał, iż 

budżet gminy przez kolejne dwa lata będzie znacznie obciążony spłatą kredytów. Ponadto 

dodał, iż również w przyszłym roku trzeba będzie wypłacić dość pokaźną kwotę byłemu 

Wójtowi Gminy za niewykorzystany urlop wypoczynkowy. 

Następnie Przewodniczący Komisji zapytał, jak przebiega ściągalność podatków. 

Odpowiadając na powyższe Skarbnik Gminy wyjaśniła, iż nie ma większych zaległości 

w podatkach od osób fizycznych i raczej są to jakieś niewielkie kwoty, natomiast gorsza 

sytuacja z osobami prawnym, których co prawda nie jest wielu jednakże zadłużenia opiewają 

na dość duże kwoty. 

Jako kolejny głos zabrał radny Jan Szmuda, który zaznaczył, iż należy doprowadzić do tego 

aby podatki były na takim poziomie aby mieszkańców było stać na ich opłacanie a wiadomo, 

jakie są obecnie realne dochody rolników. Ponadto pokrótce wyjaśnił, jak trudno jest 

utrzymać gospodarstwo kiedy ceny płodów rolnych spadają albo utrzymują się na 

niezmienionym poziomie, natomiast koszt ich wytworzenia wzrasta a także wprowadzane są 

różnego rodzaju obwarowania przynoszące duże straty finansowe rolnikom, tak jak chociażby 

limity wprowadzone na produkcję mleka. 

Z kolei radny W. Graczyk odnosząc się do powyższego tematu powołując się na przykład 

firm transportowych zaznaczył, iż trudna jest również sytuacja w innych branżach a nie tylko 

rolnictwie. 

Następnie podsumowując dyskusję radni ustalili, iż proponowaną w projekcie uchwały 

stawkę podatku rolnego obniżyć o 2 zł, co dla mieszkańców gminy będzie pewną korzyścią 

natomiast nie obciąży to w znaczny sposób budżetu gminy. 

W toku dalszych obrad podjęto dyskusję dotyczącą kolejnego projektu uchwały a mianowicie 

stawek podatku od środków transportowych. W trakcie tej dyskusji Pani Donata Krawczyk – 

pracownik Urzędu Gminy udzielała wyjaśnień na temat ilości podatników posiadających 

pojazdy o poszczególnych tonażach, czy też rodzajach nadwozia. W wyniku tej polemiki 

ustalono, iż należy obniżyć zawartej w § 1 pkt 3 podpunkt c wspomnianego aktu stawki 

z 1 330 zł do 1 260 zł aby sprecyzować dane w załączniku tej uchwały. Ponadto w załączniku 

nr 2 dotyczącym stawek podatku od ciągników siodłowych i balastowych w rubryce 

dotyczącej dwóch osi w przedziale tonażowym 25-31 ton zmniejszyć kwotę 1 700 zł do 1 680 

zł oraz w kolejnej pozycji z kwoty 1 760 zł do 1 700 zł. Dodatkowo jeszcze w załączniku nr 3 

odnoszącym się do stawek podatku od przyczep i naczep posiadających trzy lub więcej osi 

i tonażu nie mniejszym niż 38 ton z kwoty 1 260 zł obniżyć do 1 230 zł. 

 

Ad. 4 

W toku dalszego posiedzenia członkowie Komisji Budżetu przystąpili do sporządzenia planu 

pracy komisji na 2015 rok. W trakcie ustalania tematyki obrad na następny rok radni 

dyskutowali nad kwestiami, które powinny być rozpatrywane na posiedzeniach komisji oraz 

w jakim terminie. 

Po nanoszonych poprawkach oraz propozycjach plan pracy komisji na 2015 rok przedstawia 

się następująco: 



Lp. Termin Tematyka posiedzenia 

Osoby 

odpowiedzialne za 

przedstawienie 

zagadnienia 

1. styczeń 

1. Zaopiniowanie projektu budżetu na 2015 r. 

Skarbnik Gminy 
2. Analiza umorzeń w podatkach przyznanych w 2014 r. 

3. Analiza wynagrodzeń pracowników Urzędu Gminy. 

4. Sprawy bieżące i różne. 

2. luty 

1. Zapoznanie się z realizacją zadań wieloletniego planu 

inwestycyjnego.  Kierownicy 

wybranych jednostek 

Skarbnik Gminy 

2. Analiza wpływów opłat za odbiór odpadów komunalnych za 

II półrocze 2014 r. 

3. Sprawy bieżące i różne. 

3. marzec 

1. Zapoznanie się z działalnością Wójta w zakresie 

pozyskiwania środków finansowych na realizację gminnych 

zadań inwestycyjnych. Skarbnik Gminy 

Wójt Gminy 2. Przegląd mienia gminnego w zakresie posiadanych gruntów i 

nieruchomości. 

3. Sprawy bieżące i różne. 

4. kwiecień 

1. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu za 2014 r. 

Kierownicy 

wybranych jednostek 

Kierownik 

GZUK 

2. Zapoznanie się z działalnością wybranej jednostki 

organizacyjnej gminy – placówki szkolne i publiczne 

przedszkole. 

3. Analiza wysokości zaproponowanych taryf za dostarczenie 

wody i odbiór odpadów. 

4. Sprawy bieżące i różne. 

5. maj 
1. Analiza wydatków oświatowych przyjętych na 2015 r. Kierownik ROS 

Skarbnik Gminy 2. Sprawy bieżące i różne. 

6. czerwiec 

1. Przegląd posiadanego mienia gminnego i zakresu jego 

wykorzystania – posiedzenie wyjazdowe na bazę GZUK i do 

GOK. 

Kierownik 

GZUK 

Kierownik GOK 
2. Sprawy bieżące i różne. 

7. lipiec 

1. Analiza realizacji dochodów własnych gminy za I półrocze 

2015 roku. 
Skarbnik Gminy 

Wójt Gminy 
2. Sprawy bieżące i różne. 

8. sierpień 

1. Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 

I półrocze 2015 r. Skarbnik Gminy 

2. Sprawy bieżące i różne. 

9. wrzesień 

1. Informacja o realizacji spłat zaciągniętych kredytów oraz 

analiza długu na lata następne. 
Skarbnik Gminy 

 
2. Analiza wpływów opłat za odbiór odpadów komunalnych za I 

półrocze 2015 r. 

3. Sprawy bieżące i różne. 

10. listopad 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie wysokości 

podatków lokalnych na 2016 rok. 

Skarbnik Gminy 2. Zapoznanie się z założeniami projektu budżetu gminy na 

2016 rok. 

3. Sprawy bieżące i różne. 

11. grudzień 

1. Zaopiniowanie projektu budżetu gminy na 2016 rok. 

Skarbnik Gminy 2. Opracowanie planu pracy komisji na 2016 rok. 

3. Sprawy bieżące i różne. 



Ad. 5 

W punkcie dotyczącym spraw bieżących i różnych, radni podjęli temat związany sytuacją 

finansową gminy. W trakcie dyskusji Skarbnik Gminy na prośbę Przewodniczącego 

przedstawiła wysokość rezerwy budżetowej a także, na jakie cele może ona być przekazana 

zaznaczając jednocześnie, iż część tej kwoty musi być zabezpieczona na wypadek 

wystąpienia sytuacji kryzysowej. 

 

W związku z wyczerpaniem tematyki przewidzianej na dzisiejsze posiedzenie oraz brakiem 

dodatkowych pytań Przewodniczący Komisji Budżetu – Pan Sławomir Stępnik zamknął 

obrady Komisji i podziękował wszystkim za uczestnictwo. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: 

Jolanta Szuleta       Przewodniczący 

Komisji Budżetu 

 

           Sławomir Stępnik 


